

EXERCISE 6.

1. La mère, de la mère, à la mère. 2. L'ami, de l'ami, à l'ami. 3. Le maître, du maître, au maître. 4. Le maître a mon cahier et ma plume. 5. Donnez la lettre au monsieur. 6. Montrez le thème à la maîtresse. 7. Avez-vous l'encrier de l'ami? 8. Oui, j'ai l'encrier du bon ami. 9. Qui a reçu une lettre? 10. Le voisin a reçu deux lettres du père d'Alice. 11. Où est l'ardoise de ma sœur? Sur la table du maître. 12. Apportez les cahiers de la maison à l'école.

1. The house, of the house, to the house. 2. The man, of the man, to the man. 3. The horse, of the horse, to the horse. 4. Give my book to my sister. 5. The schoolboy has received two slates from the master. 6. Have you my horse? 7. No, sir, I have the horse of the gentleman. 8. Show the door to the man. 9. Where is my sister? 10. Your sister is in the house of the neighbor. 11. Bring your exercise to the master. 12. Your friend has received the books from the neighbor.

7. Before a noun in the plural,

DES = *of the, from the,*AUX = *to the, at the.*

DE LES and À LES are never used.

des voisins, *of the neighbors, from the neighbors.*
aux maisons, *to the houses, at the houses.*

PRESENT TENSE OF THE VERB AVOIR TO HAVE.

J'ai,	<i>I have.</i>	nous avons,	<i>we have.</i>
tu as,	<i>thou hast.</i>	vous avez,	<i>you have.</i>
il a,	<i>he has.</i>	ils ont,	<i>they (m) have.</i>
elle a,	<i>she has.</i>	elles ont,	<i>they (f.) have.</i>

EXERCISE 7.

1. Les mères, des mères, aux mères. 2. Les amis, des amis, aux amis. 3. Les maîtres, des maîtres, aux maîtres. 4. Des pieds à la tête, de la tête aux pieds. 5. La maîtresse est à l'école; elle a les thèmes des écoliers et des écolières. 6. Nous avons le canif du